


ce do wykonania w roku nastêpnymKonieczne by³oby równie¿ za-
Przedszkole w Niedüwiedziu nie koñczenie remontu kuchennego za- 

nale¿y do pokrzywdzonych; sporo plecza (szatnia, magazyn, obieral-
prac zosta³o wykonanych bez inge-nia, pralnia, itd.) Równie¿ bardzo 
rencji zewnêtrznych (wymiana sto-prosimy o wymianê mebli w salach 
larki, grzejników). Jest nieprawd¹, przedszkolnych, gdy¿ obecne pa-
¿e przedszkole to nie by³o remonto-miêtaj¹ dawne czasy. Nadmienia-
wane od 30 lat. Ta nieprawda uw³a-my, ¿e drzwi, parkiet pod³ogowy       
cza nie tylko mnie, ale tak¿e moim i zaplecze nie by³y remontowane od 
poprzednikomî. czasu oddania przedszkola do u¿yt-

Wystosowa³em do Dyrektorki pi-ku, a wiêc prawie 30 latî.Nie wiem, co siê w naszej Gminie 
smo informuj¹ce, ¿e po skoñczeniu Odpisa³em: ÑW odpowiedzi na pi-zaczyna dziaæ? Wp³ywa coraz wiê-
placu zabaw - o którym jakoú nic siê smo dotycz¹ce Samorz¹dowego cej ró¿nego rodzaju skarg i petycji   
nie mówi - zwo³amy ogólne zebra-Przedszkola w Niedüwiedziu, infor-Aktualnie prowadzimy kilka takich 
nie wszystkich rodziców, na którym mujê co nastêpuje: roczne wydatki spraw:
poproszê o úcis³¹ wspó³pracê i wza-na utrzymanie przedszkoli w naszej  Przedszkole w Porêbie Wielkiej  
jemne zrozumienie.         Gminie wynosz¹ 1 404 648 z³, z te-Pani Dyrektor przyjê³a 75 dziecia-

Ministerstwo Sportu uwzglêdni-go na przedszkola w Niedüwiedziu  ków na nastêpn¹ turê - 19 z braku 
³o, po wczeúniejszym podjêciu od-i Porêbie wypada 986 243,00 z³o-miejsc siê nie dosta³o. Komisja spi-
powiedniej uchwa³y przez Sejmik tych. Pozosta³a kwota, to oddzia³y sa³a odpowiedni protokó³ na wnio-
Ma³opolski, wniosek o przesuniê-przedszkolne w szko³ach podsta-sek tych¿e w³aúnie rodziców, ¿eby 
cie kwoty 500 tys. z³otych z r. 2014 wowych w Podobinie  i Koninie. powiêkszyæ liczbê dzieci w przed-
na 2013, zwi¹zany z budow¹ hali Na utrzymanie przedszkoli Gmi-szkolu. Ale to nie jest prosta sprawa. 
sportowej przy szkole w Porêbie na nie otrzymuje ani z³otówki ¿ad-Ja sam siê tego nie podejmê, bo-
Wielkiej. Dlaczego to jest tak istot-nej subwencji czy dotacji. Umiesz-wiem, gdyby siê tam coú sta³o (od-
ne? Po pierwsze, nie wiadomo co czenie dzieci w przedszkolach piê-pukaæ), by³bym wówczas winien     
bêdzie w 2014 r., przecie¿ kryzys ciogodzinnych jest bezp³atne. Go-i to ja musia³bym za to p³aciæ.
idzie pe³n¹ par¹ i dotyka, niestety,  dziny od 5 do 9 s¹ odp³atne. Chc¹c Wobec powy¿szego, wys³a³em pi-
nas wszystkich. Po drugie, je¿eli na ten cel otrzymaæ subwencje, na-sma do instytucji maj¹cych wp³yw 
chcemy w tym roku og³osiæ przetar-le¿a³oby dzieciaki najstarszych ro-na wydanie opinii, tj. do: Pañstwo-
gi na zakoñczenie robót, to musimy czników przenieúæ z przedszkoli do wej Stra¿y Po¿arnej w Limanowej, 
mieæ zabezpieczone finansowe po-szkó³ podstawowych, ale na to nie Sanepidu, Inspekcji Pracy i do Ku-
krycie . chc¹ siê zgodziæ rodzice, mimo, i¿ ratorium. Zaczekamy na ich opinie, 

Podjêliúmy decyzjê, by wydzieliæ od przysz³ego roku bêdzie to obli-po których otrzymaniu spotkamy 
z budowy sali sportowej czêúæ dy-gatoryjne (po prostu zwróci³em siê siê nie tylko z tymi 19 zaintereso-
daktyczn¹, czyli cztery sale lekcyj-z proúb¹ o przeniesienie najstar-wanymi rodzicami, ale ze wszystki-
ne, gabinety, bibliotekê, itd. Zwró-szych dzieci, gdy¿ wtedy otrzymu-mi, a to dlatego, ¿e czêúæ rodziców 
ciliúmy siê do Wojewody Ma³opol-jemy subwencje i wówczas mo¿e-kategorycznie siê temu sprzeciwia   
skiego, aby wystosowa³ wniosek do my coú robiæ).  Decyzjê o wymianie (budynek nie jest z gumy i musi fun-
Ministra Finansów o dodatkow¹ su-8 drzwi w przedszkolu podj¹³em kcjonowaæ w odpowiednich, zgod-
mê  miliona z³otych. Przygotowu-znacznie wczeúniej - koszt 12,5 tys. nych z przepisami warunkach, mó-
jemy do tego wszystkie dokumenty. z³ pokryty zosta³ z rezerwy bud¿e-wi¹). Proszê o wyrozumia³oúæ, jak 
W tym tygodniu wniosek ten ma iúæ towej. Zosta³o to wykonane i poma-wp³yn¹ opinie, bêdziemy problem 
do Ministra Finansów z pozytywn¹ lowane. Zebranie Wiejskie w Nie-rozpatrywaæ.    
opini¹. Minister Finansów mo¿e fi-düwiedziu przeznaczy³o pewn¹ pu-Przedszkole w Niedüwiedziu.
nansowaæ tylko i wy³¹cznie infra-lê drewna na zap³acenie paneli po-Pozwolê sobie odczytaæ fragment 
strukturê oúwiatow¹, a nie sportow¹  d³ogowych. Pozosta³e wnioski bêd¹ pisma, które wp³ynê³o do mnie:      
Budowê hali sportowej finansuje sukcesywnie realizowane  z pamiê-ÑRada Rodziców i Dyrektor Sa-
minister sportu, a czêúæ dydaktycz-ci¹ o tym, ¿e w Gminie dzia³a szeúæ morz¹dowego Przedszkola w Nie-
n¹ minister  finansów. Takie s¹ pro-placówek oúwiatowych, a potrzeb düwiedziu zwracaj¹ siê z proúb¹     
cedury. Je¿eli siê nam uda, bêdzie jest sporo. Bud¿et na dany rok usta-o sfinansowanie wymiany drzwi 
super!   la siê w IV kwartale roku poprzed-wewnêtrznych w iloúci 8 sztuk i po-

niego, wtedy mo¿na planowaæ pra-³o¿enia paneli w salach. 
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Wójt - jakiego nie znacie!

- W kilku miejscach nawet trochê przekroczy³em 
prêdkoúæ, na pewnym odcinku mnie chyba Stra¿ 
Graniczna namierza³a, ale nie zwa¿a³em na nic.

Mimo poúpiechu, nie uda³o siê na czas dotrzeæ do 
szpitala. - Zd¹¿y³em dojechaæ do Kasinki. Tam na-
st¹pi³ poród w ...samochodzie - wspomina szczêúli-
wy dziadek.

Wójt zachowa³ jednak zimn¹ krew i uda³o mu siê 
samodzielnie odebraæ poród synowej, która urodzi³a 
córeczkê. - Zachowa³em siê jak wzorowy po³o¿nik - 
¿artuje J. Potaczek.

Gdy dziewczynka przysz³a na úwiat, problemem 
okaza³ siê brak okrycia. Wójt zdecydowa³ siê po-
úwiêciæ w³asn¹ koszulê. Nastêpnie zawióz³ niemo-
wlê wraz z jego mam¹ do szpitala w Myúlenicach. 
Tam zdziwienie niecodziennym zdarzeniem dodat-
kowo potêgowa³ niekompletny strój wójta.

Na szczêúcie okaza³o siê, ¿e dziewczynka jest oka-
zem zdrowia. - Poda³a siê na dziadka - mówi Janusz 
Potaczek.

W niecodziennej sytuacji znalaz³ siê Wójt Janusz Radni postanowili zafundowaæ swojemu Pryncy-
Potaczek. Gdy w poúpiechu wióz³ swoj¹ ciê¿arn¹ pa³owi piêknie rzeübion¹, góralsk¹ ko³yskê. 
synow¹ do szpitala, ta zaczê³a rodziæ. Wójt zacho- Rodzicom dziewczynki i szczêúliwemu Dziadko-
wa³ jednak zimn¹ krew i poród odebra³ sam, w sa- wi serdecznie gratulujemy!                               Red.
mochodzie. Na úwiat przysz³a zdrowa dziewczynka.

- Wróci³em z Krakowa do domu, zd¹¿y³em siê tylko 
przebraæ i trzeba by³o b³yskawicznie jechaæ do szpi-
tala - opisuje zdarzenie Janusz Potaczek.

Dziêki systemowi ZIP pacjent Zatem konto w ZIP to ³atwy, 
ma mo¿liwoúæ sprawdzenia: szybki, wygodny i bezpieczny do-

- swojego aktualnego statusu stêp do wa¿nych informacji o Pañ-
ubezpieczenia; stwa leczeniu. Aby uzyskaæ do-

- deklaracji z³o¿onych w podsta- stêp do portalu wystarczy tylko 
wowej opiece zdrowotnej; z³o¿yæ odpowiedni wniosek, któ-

- zrealizowanych recept refun- ry umo¿liwi przekazanie danych 
Ma³opolski Oddzia³ Wojewódz- dowanych i wysokoúæ ich refun- do indywidualnego konta u¿ytko-

ki Narodowego Funduszu Zdro- dacji; wnika. 
wia w Krakowie serdecznie za- - udzielonych úwiadczeñ medy- Wnioski i dostêp do konta mo¿-
chêca wszystkie osoby doros³e z cznych i wysokoúæ ich refundacji; na uzyskaæ w Ma³opolskim Od-
terenu województwa ma³opol- - wizyt i pobytów w placówkach dziale NFZ w Krakowie i delega-
skiego do za³o¿enia indywidual- lecznictwa szpitalnego i ambula- turach w Tarnowie, Nowym Targu 
nego konta w Zintegrowanym In- toryjnego; oraz Nowym S¹czu.
formatorze Pacjenta, który fun- - lecznictwa uzdrowiskowego; Z systemu ZIP mog¹ korzystaæ:
kcjonuje na terenie ca³ej Polski od - kolejek oczekuj¹cych; - osoby ubezpieczone (w tym 
1 lipca 2013 roku. - realizacji wniosków ortopedy- cz³onkowie rodzin);

Zintegrowany Informator Pa- cznych. - osoby ubezpieczaj¹ce siê do-
cjenta (ZIP) to ogólnopolski ser- Wszystkie te informacje pacjent browolnie;
wis, dziêki któremu ka¿dy pacjent mo¿e sprawdziæ bez wychodzenia - osoby nieubezpieczone upra-
mo¿e mieæ dostêp do informacji   z domu, wystarczy mieæ dostêp do wnione do úwiadczeñ;
o udzielonych mu úwiadczeniach internetu i uzyskaæ login i has³o    - osoby nieubezpieczone ale ma-
zdrowotnych od 2008 r. oraz kwo- z oddzia³u wojewódzkiego NFZ j¹ce prawo do úwiadczeñ w
cie úrodków publicznych wydanej potrzebne do zarejestrowania w 
na sfinansowanie jego leczenia. systemie ZIP.  

 prze-
sz³oúci.
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Og³oszony przez Ojca úwiêtego 
Benedykta XVI Rok Wiary zmobi-
lizowa³ nas do odbycia pielgrzymki 
do grobów aposto³ów úw. Piotra      
i úw. Paw³a oraz b³og. Jana Paw³a II, 
a przy okazji, odwiedzenia i innych 
úwiêtych, którzy ¿yj¹c Ewangeli¹ 
Chrystusa i w Koúciele osi¹gnêli 
úwiêtoúæ swoim ¿yciem.  wieczora, zakoñczone modlitw¹  Jesteúmy u s³ynnego stygmatyka 

 I tak 47 osób pod opiek¹ ks. Pro- ÑAnio³ Pañskiî oraz pieúni¹ ÑWszy- XX wieku. Pogoda i humor dopisu-
boszcza i wspania³ego przewodnika stkie nasze dzienne sprawyî. Kto j¹, wiêc udajemy siê do miejsca, 
p. Andrzeja, po odprawieniu Mszy mia³ jeszcze Ñkrzepêî móg³ siê ba- gdzie ¿y³ úw. Ojciec Pio. Najpierw 
úw. w naszym koúciele parafialnym wiæ, jako, ¿e przy hotelu by³a zaba- zwiedzamy kryptê w której spoczy-
ruszy³o w Poniedzia³ek na pielgrzy- wa.     wa³, potem Bazylikê MB £aska-
mi szlak. W tym dniu, spokojnie, 12.VI - åroda. Matko Bo¿a Lore- wej, cele zakonne i ma³y koúció³ek 
przez S³owacjê i Austriê dotarliúmy tañska, módl siê za nami! w którym spowiada³ i odprawia³ 
wieczorem do Tarvisio w Italii na Po úniadaniu udajemy siê do San- Msze úwiête. Tak¿e my tutaj odpra-
zas³u¿ony wypoczynek poúród Alp.  ktuarium MB w Loretto. Po drodze wiamy swoj¹ Mszê úwiêt¹. Po niej 

11.VI - Wtor ek. åwiêty Antoni, ogl¹damy ciekawy film o Sanktua- czas wolny i pami¹tkowe, grupowe 
módl siê za nami! Po obfitym únia- rium. Tam w kaplicy odprawiamy zdjêcie. Teraz idziemy do nowego 
daniu ruszamy w drogê. Podziwia- na rozpoczêcie dnia Mszê úwiêt¹, koúcio³a pw. úw. O. Pio i w jego po-
my piêkne o wschodzie s³oñca Alpy nastêpnie zwiedzamy Sanktuarium dziemiach zwiedzamy kaplicê - 
ma³e miasteczka wciúniête miêdzy w którym znajduje siê Ñdomek z kryptê, gdzie jest przechowywane, 
górami z le¿¹cym jeszcze na wyso- Nazaretî, gdzie by³o zwiastowanie  wspaniale zachowane jego cia³o. 
kich szczytach úniegiem. Po drodze i gdzie z Maryj¹ i Józefem miesz- Teraz czeka nas hotel i w drogê, 
modlimy siê i ogl¹damy piêkny ka³ Jezus,...i obowi¹zkowo piêkn¹, ale spotyka nas niespodzianka; uda-
film o úw. Antonim, który by³ Ñwiel- polsk¹ kaplicê. Poniewa¿ jest po³u- jemy siê do miejscowego gospodar-
kim kaznodziej¹ i patronem ubo- dnie - czas na posilenie siê i sjestê! stwa AGRO, by opró¿niæ kieszenie 
gichî. Wtem ukazuje siê nam Pad-  Po odpoczynku udajemy siê na i zwiêkszyæ baga¿. W dobrym na-
wa - miasto uniwersyteckie, a zara- polski cmentarz, który znajduje siê stroju jedziemy do Monte Cassino. 
zem úw. Antoniego. Na pocz¹tek,  w u stóp Bazyliki MB (na nim spoczy- Wspominaj¹c to wydarzenie, mo-
piêknej, zabytkowej kaplicy wspól- wa wiêcej Polaków, ni¿ na Monte dl¹c siê za polskich ¿o³nierzy, uda-
na Msza úw. z piêkn¹, nasz¹ obsta- Cassino!). Na cmentarzu wspólna jemy siê najpierw na polski cmen-
w¹ liturgiczn¹. Po niej, p. Andrzej modlitwa, zapalenie zniczy i chwila tarz. Tam wspólna modlitwa - úpiew 
oprowadza nas po bazylice, która na prywatn¹ modlitwê i zadumê. Po Jeszcze Polska nie zginê³a i Bo¿e 
robi na wszystkich ogromne wra¿e- opuszczeniu cmentarza udajemy siê coú Polskê,zapalenie zniczy, modli-
nie. Przy grobie úw. Antoniego do piêknej Abruzji, do Manopello; twa nad wybran¹ mogi³¹. 
chwila prywatnej modlitwy. tu  w koúciele oo. Kapucynów w o³- Na cmentarzu odnaleüliúmy grób 

Po odpoczynku, uliczkami Padwy tarzu  g³ównym  znajduje siê chusta Rodaka - Jerzego Smaciarza, ¿o³-
idziemy pod uniwersytet, na piêk- z grobu P. Jezusa z wizerunkiem Je- nierza z Podobina, który na nim 
ny, stary rynek, plac z fontannami    go twarzy. Odmawiamy litaniê do spoczywa. Stamt¹d ju¿ blisko s³yn-
i pomnikami, by dojúæ spokojnie do Serca Pana Jezusa i po zakupie pa- ne opactwo Benedyktynów, które 
autokaru i ruszyæ w dalsz¹ drogê. mi¹tek udajemy siê do San Giovan- zwiedzamy z grobami úw. Benedy-

Po po³udniu w okolicy Rimini po- ni Rotondo. W piêknym hotelu, mi- kta i úw. Scholastyki. 
³o¿onego nad Adriatykiem dociera- ³a z tortem od gospodarzy kolacja.    Piêkna pogoda, wspania³e zabytki 
my do hotelu na nocleg. Po kolacji  13.VI - Czwartek. åwiêty Ojcze i widoki, a¿ nie chce siê opuszczaæ 
wspólne przywitanie z Adriatykiem  Pio, módl siê za nami! tego miejsca. Droga nasza
na  piaszczystej  pla¿y  do póünego 
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czysta Msza úwiêta (z Komuni¹ pod jemy siê do Asy¿u na nocleg i po¿e-prowadzi w okolice Rzymu do Fiu-
dwiema postaciami) i udajemy siê gnaln¹ na ziemi w³oskiej obiadoko-d¿i w którym spêdzimy na noclegu  
na Lateran. Najpierw s³ynne åwiê- lacjê, przy dobrym, toskañskim wi-trzy kolejne dni. 

14.VI - Pi¹tek. åw. Piotrze Apo- te Schody (po których szed³ Chry- nie. 
åw. Fran-stole, módl siê za nami! stus do Pi³ata), potem zwiedzamy 17.VI - Poniedzia³ek. 

ciszku, módl siê za nami! åw. Klaro, B³ogos³awiony Janie Pawle, módl Bazylikê úw. Jana na Lateranie; tu  
módl siê za nami! siê za nami! w jednej z kaplic znajduje siê obraz 

MB Czêstochowskiej.W niej to mo- Piêkny, s³oneczny poranek wita Po odprawionej rankiem w hotelu 
dlimy siê i úpiewamy ÑCzarn¹ Ma- nas jeszcze na ziemi w³oskiej. Po Mszy úw. úniadanie i w drogê, zdo-
donnêî. Nastêpnie autokar podwozi úniadaniu i zapakowaniu siê do au-bywaæ úwiête miasto Rzym i Waty-
nas pod s³ynne usta prawdy, potem tokaru, ruszamy na górny Asy¿,  ro-kan. Metrem doje¿d¿amy do cen-
wspólnie z p. Andrzejem zwiedza- dzinne miasto úw. Franciszka i úw. trum i tu, ju¿ z Ñrzymsk¹î przewo-
my symbole wiecznego miasta: Pia- Klary. Zaczynamy od zwiedzenia dniczk¹, zwiedzamy najpierw sta-
zza Navona, fontannê Di Trevi, plac koúcio³a úw. Klary, a w nim Krzy¿a, ro¿ytny Rzym: Coloseum, Forum 
i schody hiszpañskie. I ¿egnaj piêk- z którego przemówi³ Jezus do úw. Romanum, Plac Wenecki, Panteon. 
ny Rzymie! W hotelu kolacja, pa- Franciszka i kaplicy w której spo-Potem przechodzimy przez Tybr     
kowanie siê, bo jutro dalej w piel- czywa úw. Klara. i mostem Anio³ów - omijaj¹c Za-
grzymi¹ drogê! Spacerkiem idziemy przez stary, mek Anio³a - pod¹¿amy do Watyka-

16.VI - Niedziela. åw. Rito, módl zabytkowy Asy¿, dochodz¹c do Ba-nu, celu naszej pielgrzymki: Bazy-
siê za nami! åw. Benedykcie, módl zyliki úw. Franciszka. Zwiedzamy liki úw. Piotra z grobami úw. Piotra   
siê za nami! Bazylikê górn¹ ze s³ynnymi freska-i b³og. Jana Paw³a II. 

Wúród piêknych, zielonych gór  mi i doln¹ z grobem úw. Franciszka. Po zwiedzeniu Bazyliki czas wol-
pod¹¿amy po úniadaniu do Subia- W samo po³udnie w maleñkiej ka-ny. Ka¿dy z nas pragnie na d³u¿sz¹ 

audiencji -mo- cco, do pustelni znajduj¹cej siê w plicy mamy uroczyst¹, dziêkczyn-chwilê uklêkn¹æ na  

dlitwie wysokich ska³ach w których grocie n¹ Mszê úw. z Komuni¹ pod dwie- przed o³tarzem w kaplicy 
úw. Benedykt przebywa³ przez trzy ma postaciami. Potem, ku ogólnej úw. Sebastiana, gdzie znajduje siê 
lata. Dojazd prowadzi krêt¹ drog¹,  radoúci, do dyspozycji du¿o wolne-sarkofag z trumn¹ naszego wiel-
wij¹c¹ siê po piêknym stoku. Przed go czasu. Z górnego Asy¿u udajemy kiego Rodaka, b³og. Jana Paw³a II.
furt¹ zostawiamy autokar, by wyjúæ siê na dolny, do tzw. Porcjunkuli - Potem spacerujemy w¹skimi uli-
jeszcze wy¿ej i poúród lasów oraz miejsca zwi¹zanego z ¿yciem úw. czkami obok Watykanu, zakupuj¹c 
gór przy polowym o³tarzu uczestni- Franciszka, szczególnie zaú z jego pami¹tki, bo jak tu wróciæ z pustymi 
czyæ w niedzielnej Mszy úw. (nieza- úmierci¹.  rêkoma! Nastêpnie, metrem wyje¿-
pomniane spotkanie z Bogiem). Po Oko³o godz. 18.00 czas wyruszaæ d¿amy poza Rzym do autokaru, aby 
nabo¿eñstwie schodzimy do bene- w drogê powrotn¹ do Polski. Opu-dotrzeæ do hotelu na kolacjê. 

15.VI - Sobota åw. Pawle Apo- dyktyñskiej pustelni, zwiedzamy j¹, szczamy W³ochy, aby przez Austriê . 
stole, módl siê za nami. zanosz¹c tu nasze modlitwy. i S³owacjê w nastêpny dzieñ (wto- 

Dalej przez górki udajemy siê do rek) przed po³udniem powróciæ do T¹ sam¹ tras¹ wracamy do Rzy-
Cascii  miasta úw. Rity. Zwiedzamy Niedüwiedzia.mu. Autokar podwozi nas do samej 
dolny koúció³ z cudem eucharysty-Bazyliki úw. Paw³a za Murami, któ- Strony 4 i 5 opracowa³ cznym i górny, z kaplic¹ w której r¹ najpierw zwiedzamy (s³ynne mo-

ks. Dziekan Marek Wójcik spoczywa úw. Rita (tu tak¿e mamy zaiki wszystkich papie¿y). W kapli-
z Niedüwiedziaczas na modlitwê). Autokarem uda-cy úw. Szczepana - mêczennika uro-
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 K³adka w Podobinie. lizacje. Przedtem robi³ to Zwi¹zek, nansowane z Wojewódzkiego Fun-
 Mam tu pismo, które ponagla mnie, ale ani on, ani gminy nie mog¹ od- duszu Ochrony årodowiska. Po za-
bym wykona³ wszystkie dokumen- zyskaæ VAT, natomiast spó³ka mo- koñczeniu rewitali zacji centrum 
ty, bo Ñsi³y zbrojneî s¹ ju¿ przygo- ¿e. Jutro padnie propozycja: kto jest przybierze przyzwoity wygl¹d. 
towane do realizacji zadania. Nie- przygotowany do inwestycji (posia- Rozstrzygniêty zosta³ przetarg 
stety, prawda jest taka, ¿e nie mamy da dokumentacjê), bêdziemy wnio- na wywóz úmieci. Z dwóch startuj¹-
ani operatu wodno - prawnego, ani skowaæ, ¿eby Spó³ka ÑGórna Rabaî cych firm wygra³ ÑEMPOLî. Z na-
dokumentacji, a bez tego ani rusz. je rozpoczê³a. My mamy przygoto-szego, przeznaczonego na pó³tora 
Zwróci³em siê do Ministerstwa Go- wane dwa tematy: Koninki i prawo- roku limitu 428 tys. z³otych, firma 
spodarki, ¿eby mi przekazali kon- brze¿n¹ czêúæ Niedüwiedzia. Bê- ÑEMPOLî wygra³a z kwot¹ 407 ty-
strukcjê k³adki, czy czêúci mostu. dziemy siê starali, ¿eby to wesz³o   s iêcy (druga firma zaproponowa³a 
Pierwsza odpowiedü by³a taka, ¿e w ¿ycie, bo, jak mówiê, Spó³ka mo- 428 tysiêcy z³otych). 
nie mog¹ daæ, tylko sprzedaæ. Za- ¿e odzyskaæ VAT. To bardzo istotna Otrzyma³em pismo z informacj¹, 
tem wystosowa³em nowe pismo z sprawa. Spó³ka mo¿e wyst¹piæ o ¿e wojewoda przyzna³ nam 160 ty-
proúb¹ o sprzeda¿. Odpowiedzieli: dofinansowanie, natomiast my mo- siêcy z³otych na wykonanie trzech 

ÑAsortyment utrzymywany w re- ¿emy siê jedynie do³¹czyæ, je¿eli zadañ, które zg³osiliúmy w tym ro-
zerwach strategicznych w tym sk³a- zajdzie taka potrzeba w proporcji ku do usuwania skutków powodzi. 
danych mostów drogowych, nie po- 50/50, tak, jak to robimy z chodni- S¹ to przepusty na osiedlach Draby 
dlega sprzeda¿yî. No i masz! Jak kami we wspó³pracy ze Starostwem w Podobinie, Kopajdy w Porêbie 
ciê nie z tej, to z tamtej strony! Na Powiatowym; mam nadziejê, ¿e Wielkiej i Cechy w Niedüwiedziu.
szczêúcie, ostatnie  zdanie  tego  pi- wszystko potoczy siê w pozytyw- Przykro, bo by³oby kilka innych 
sma mówi, ¿e...w przypadku po- nym kierunku.     dróg bardzo potrzebnych do reali-
trzeby skorzystania przez gminê   M a m  proúbê do so³tysa i radnych  zacji, no ale nie mieszcz¹ siê one    
z zasobów rezerw strategicznych  z   Koniny: W sobotê ustawiliúmy w skutkach powodziowych.
w trybie udostêpnienia rezerw, ofe- znaki i progi zwalniaj¹ce na jednej  Informacje pochodz¹ 
rujemy pomoc przy redakcji wnio- z dróg osiedlowych.W niedzielê zo- z majowej sesji Rady Gminy.
sku oraz ewentualnym doborze sta³y zniszczone.Gdyby dojúæ kto to  
asortymentu i jego iloúci w zale¿no- zrobi³, ja obci¹¿y³bym sprawców Informacja o wnioskach 
úci od zaistnia³ych okolicznoúci. kosztami! Tak dalej byæ nie mo¿e! pomocniczych inwestycyjnych, 
Chodzimy Ñko³o tegoî - mo¿e coú Kolejna sprawa: spalone kosze przy wed³ug stanu na 24 czerwca.
pozytywnego wyniknie?  Alei Zas³u¿onych - niech ludzie wi-

1. Plac zabaw przy Przedszkolu   Aglomeracje. Wczeúniej nie by³o dz¹ i jakoú reaguj¹. Przecie¿ nie bê-
w Porêbie Wielkiej. Wartoúæ zada-¿adnego dofinansowania jeúli aglo- dziemy wci¹¿ p³aciæ, zaú podchmie-
nia - 53.963,54 z³. Zadanie zakoñ-meracja, czyli zbiór wszystkich po- leni m³odzieñcy id¹cy z ÑKrokusaî 
czone i rozliczone. Wnioskowana trzeb gospodarstw (je¿eli chodzi o bêd¹ robiæ, co zechc¹. Mo¿e czas na 
pomoc - 24. 999,99 z³ wp³ynê³a na gospodarkê úciekow¹) nie mia³a po- reakcjê, tak¿e mieszkañców na de-
konto Urzêdu Gminy.wy¿ej 15 tysiêcy mieszkañców, to z wastacjê mienia zakupionego z na-

2. Wydanie Albumu Zwi¹ zku nami nie chcieli rozmawiaæ. Teraz szych podatków. Podobnie ma siê 
Podhalan Oddzia³ w Niedüwiedziu jest odwrotnie; je¿eli jest ich po- sytuacja z posadzonymi co dopiero, 
ÑI my tyz bedziemy, bo my ich sy-ni¿ej 10 tysiêcy, to narodowy fun- a bezmyúlnie wyrywanymi przez 
nowieî. Koszt; 28 377,70 z³. Zada-dusz przyznaje dofinansowanie, w m³okosów krzewami na niedüwie-
nie zakoñczone i rozliczone. Wnio-tym tak¿e przydomowych oczysz- dzkim rynku.
skowana pomoc -16.149,91 z³otych czalni úcieków. Podjêliúmy dzia³a- By³ wniosek mieszkañców Podo-
wp³ynê³a na konto Urzêdu Gminy.nia w tym kierunku (dziú T. Patalita bina, aby ustawiæ 2 tablice ograni-

3. Wydanie folderu ÑKapliczki jest w Krakowie). W odbiór map czenia prêdkoúci i fotoradar. Nieste-
Gminy Niedüwiedüî. Wartoúæ za-w³¹czyliúmy Prezesa R. Duchnika, ty, komisja Starostwa Powiatowe-
dania: 19 705,00 z³. Wnioskowana który podj¹³ siê opracowania, a to  go siê na to nie zgodzi³a i zapropo-
pomoc - 11 716,60 z³.dlatego, ¿e jutro obraduje Walne nowa³a, byúmy wyst¹pili do Inspe-

4. Zakup instrumentów muzycz-Zgromadzenie Zwi¹zku Gmin Do- kcji Transportu Drogowego o wy-
nych dla orkiestry gminnej w Nie-rzecza Górnej Raby na którym po- dzier¿awienie fotoradaru. Ale oni 
düwiedziu. Koszt - 35 000 z³. Zada-informuje, i¿ stawki odbioru úcie- nie wypo¿yczaj¹, maj¹ je wy³¹cznie 
nie zakoñczone, wys³ano wniosek  ków nie ulegaj¹ zmianie (op³aci³a dla siebie. Jedyn¹ realn¹ mo¿liwo-
o rozliczenie. Wnioskowana pomoc siê presja nas wszystkich), nato- úci¹ jest podpisanie p³atnych s³u¿b  
to kwota - 18 865,57 z³.miast chcemy za wszelk¹ cenê do- z policjantami. Je¿eli to zda egza-

5. Zakup strojów dla zespo³ów prowadziæ do jak najszybszej likwi- min bêdzie dobrze, je¿eli nie, bê-
dzia³aj¹cych w Gminie. Wartoúæ; dacji Zwi¹zku i zmieniæ statut Spó³- dziemy myúleli, co robiæ dalej?   
35 700,00 z³. Zadanie zakoñczone, ki ÑGórna Rabaî, tak, ¿eby mog³a Zadrzewienie centrum Niedü-
rozliczone i zap³acone. Wniosko-wykonywaæ równie¿ inwestycje;  w ie dzia zosta³o zakoñczone, rozli-
wana pomoc - 19  881,05 zz naszego punktu widzenia - kana- czenie wys³ane. Jest w 80% dofi-
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6. Modernizacja ogrzewania bu- Zad³u¿enie Gminy wynosi trzy- transportowych oraz wszystkich in-
dynku Przedszkola w Porêbie Wiel- dzieúci kilka procent. Ono kszta³tu- nych. Obni¿enie spowodowa³o, ¿e 
kiej. Koszt zadania - 184 390,98 z³. je siê od wielu, wielu lat na tym s¹- nie wp³yn¹³ do naszego, gminnego 
W trakcie rozliczenia. Wnioskowa- mym poziomie. Jest to zad³u¿enie bud¿etu dochód 686 856,00 z³, z te-
na pomoc -107 646,44 z³. inwestycyjne, a nie przejadane, ko- go: obni¿enie górnych stawek po-

7. Zakup pojemników na odpady mercyjne. Wybudowaliúmy w Gmi- datków - 678 444,00 z³otych, zwol-
komunalne w Gminie Niedüwiedü. nie 15 mostów, szko³ê w Podobinie, nieñ - 2 914,00 z³ i umorzeñ z tytu³u 
Koszt - 291 500,00 z³. Zadanie zre- dwie sale gimnastyczne, które ju¿ zaleg³oúci podatkowych - 5 498,00 
alizowane, do rozliczenia. Pomoc, przecie¿ funkcjonuj¹ i trzeci¹ bêd¹- z³otych  (g³ównie podatek od spad-
to kwota: 177  744,00 z³. c¹ obecnie w budowie, która jest ków i darowizn). Do tego dochodzi 

8. Wykonanie ujêcia wody, rozbu- imponuj¹c¹ inwestycj¹. Wykonali- druga taka suma, bo Ministerstwo 
dowa stacji uzdatniania wody i sy- úmy równie¿: remont kapitalny po- Finansów obciê³o nam subwencjê. 
stemu zaopatrzenia w wodê Gminy zosta³ych trzech szkó³; zakupiliúmy Mojemu nastêpcy bêdê sugerowa³, 
Niedüwiedü. Koszt: 2 208 152,76 z³ nowe úrodki transportu - mikrobus, czy nie lepiej jest utrzymaæ górne 
Zadanie wykonane w ca³oúci i rozli- autobus, samochód stra¿acki; wy- granice podatków, a np. zwalniaæ    
czone. Pomoc: 1 346 434 z³, wp³y- budowaliúmy i urz¹dziliúmy place z p³atnoúci IV raty? (oczywiúcie na 
nê³a na konto Urzêdu Gminy. zabaw przy szko³ach i przedszko- wniosek w uzasadnionych przypad-

9. Plac zabaw przy Przedszkolu   lach; wykonaliúmy ponad 7,5 km kach). Co siê bêdzie lepiej kalkulo-
w Niedüwiedziu. Koszt: 51 768,88 chodników i 40% kanalizacji oraz   w  a æ, op³acaæ? Ale wszelkie decyzje 
z³otych. Zadanie wykonane, trwaj¹ 60% Ñzwodoci¹gowaniaî; wreszcie bêd¹ oczywiúcie nale¿a³y wy³¹cz-
czynnoúci rozliczeniowe. Wnio- przeprowadziliúmy odbudowê i re- nie do mojego nastêpcy. 
skowana pomoc - 24  999,99 z³. mont ponad 100 dróg osiedlowych. Informacja przekazana 10. Remont i modernizacja bu- Uda³o siê nam to wykonaæ wspólnie na czerwcowej sesji Rady Gminydynku zaplecza sportowego GKS wszystkim!
Orkan. Koszt zadania: 69 020,22 z³ Prognozujê, ¿e nadejd¹ takie cza-
Realizacja do 30 wrzeúnia 2013 ro- sy, wspomniecie moje s³owa, i¿ mój 
ku. Wnioskowana pomoc, to kwota nastêpca bêdzie chcia³ cokolwiek 
24  999,00 z³. zrobiæ, a nie bêdzie mo¿liwoúci, po-

niewa¿ przepisy w Polsce zostan¹ Delegacja naszej Gminy (zespó³ 
tak opracowane, ¿e po prostu nie ÑPorêbiañski Ródî i kapela ÑKa-
bêdzie móg³ wzi¹æ kredytu. Póki s¹ czoryî) by³a w Górowie I³awieckim 
mo¿liwoúci, trzeba te inwestycje re-(ko³o Olsztyna) w woj. warmiñsko - 
alizowaæ, zakoñczyæ i oddaæ, tak, mazurskim.Tamtejsze miasto i gmi-
¿ebyúmy na koniec naszej kadencji na chc¹ z nami nawi¹zaæ wspó³pra-
wyszli z twarz¹ przed naszymi mie- Rozbudowa szko³y w Porêbie Wiel-cê; zobaczymy, co z tego wyniknie? 
szkañcami. ̄eby ka¿dy z radnych kiej - czêúæ dydaktyczna.Nasi zaprezentowali siê - jak zwy-
móg³ stan¹æ z otwart¹ przy³bic¹ do kle - znakomicie. Dziêkujê im za to! 
dalszej walki o mandat na nastêpne Równie¿ bardzo serdecznie dziêku-
cztery lata. jê za to, ¿e wys³aliúmy wiêübê da-

A dlaczego o tym wspominam? chow¹ pogorzelcowi. Ludziom w 
Ano dlatego (proszê mnie üle nie ro-takiej sytuacji trzeba pomagaæ, bo 
zumieæ), ¿e podjêliúmy decyzjê o nigdy nie wiadomo, co kogo spotka, 
obni¿eniu górnej stawki podatków co komu los przyniesie? 

============

Od red.: Informacjê na temat kon-
fliktu w Przedszkolu w Niedüwie-
dziu zamieúcimy po ostatecznym 
wyjaúnieniu sprawy.                   SS
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Problem jest zawi³y i skompli- 2. O wyra¿eniu zgody na obci¹-
kowany, bowiem zderzaj¹ siê tu ¿enie nieruchomoúci ograniczo-
dwie racje: ochrony úrodowiska nym prawem  rzeczowym: 
oraz prywatnej w³asnoúci z jed- - Rada wyra¿a zgodê na obci¹-
nej strony, a promocji i rozwoju ¿enie nieruchomoúci lasu so³ec-
turystyki (w tym tak¿e rowero- kiego Porêba Wielka po³o¿one-
wej) w naszej gminie, z drugiej. go w Porêbie Wielkiej stanowi¹-

Spór jest ostry, co wykaza³a c¹ dz. ew. nr 2025, 1337, 2339, 
bardzo polemiczna, miejscami 2340, 2347, 2348, pow. 78,24 ha 
gor¹ca dyskusja. Póki co, nie wi- ograniczonym prawem rzeczo-
daæ nici porozumienia, tym bar- wym  prawem u¿ytkowania;
dziej kompromisu, ale przecie¿ - lasu so³eckiego Niedüwiedü po 

XXXIII SESJA do niego w jakiú sposób dojúæ ³o¿onego w Koninie stanowi¹c¹ 
musi. dz. ew. nr 2576, 5274/1, 5274/2   

Potrzebna jest dobra i szczera 5274/3, 5293, 5346 o pow. 34,88 Mia³a miejsce 27 maja. W sali 
wola obu stron konfliktu.  O taki ha ograniczonym prawem rze-obrad zasiedli radni, Wójt J. Po-
kompromis apelowali: Gospo- czowym  prawem u¿ytkowania;taczek, Skarbnik S. Smreczak, 
darz Gminy, Przewodnicz¹cy - lasu so³eckiego Podobin po³o-w³aúciciel wyci¹gu narciarskie-
Rady i niektórzy radni. (Obszer- ¿onego w Porêbie Wielkiej sta-go w Koninkach J. Pasek, przed-
niej na ten temat napiszemy  n ow i ¹c ¹  dz. ew. nr 2652, 2653, stawiciel Gorczañskiego Parku 
w nastêpnym numerze). 2668, 4174, 4175 o pow. 50,32 Narodowego P. Czarnota, so³tysi 

ha ograniczonym oraz mieszkañcy Po-
prawem rzeczowym  dobina w osobach:  
prawem u¿ytkowa-J. Lacha, R. Rusna-
nia.ka, J. Krzysztofiaka.

3. Dokonali zmian Obrady rozpoczê³o 
w planowanych do-wyst¹pienie J. Pota-
chodach, przycho-czka, który przeka-
dach oraz wydat-za³ informacjê o pra-
kach bud¿etu gminy cy Wójta Gminy w 
Niedüwiedü na 2013 okresie miêdzy se-
rok;sjami (czytaj na stro-

- zwiêksza siê do-nach - Wójt Gminy 
chody bud¿etu gmi-informuje). 
ny o 746.287,00 z³.Z kolei, prowadz¹-

Plan dochodów po cy obrady Przewo-
zmianach wynosi  dnicz¹cy E. Krzysz-
25.813.923,83 z³;tofiak, zapropono-

- zwiêksza siê wy-wa³ przedyskutowa-  W toku dalszych obrad, radni 
datki bud¿etu gminy o kwotê nie spornego tematu tras rowero- po analizie i dyskusji przyjêli na-
877.003,43 z³. wych  urz¹dzonych  przez  J. Pa- stêpuj¹ce decyzje i uchwa³y:

Plan wydatków po zmianach ska, m.in. na terenie lasów w Po- 1. O przyst¹pieniu naszej Gmi-
wynosi 26.610.617,22 z³.dobinie. Temu pomys³owi kate- ny do realizacji projektu ÑPrzed-

Sesjê zakoñczy³y wolne wnio-gorycznie sprzeciwia siê miej- szkole pod têcz¹î.årodki w kwo-
ski.scowa Rada So³ecka wraz z mie- cie 210.725,20 z³otych finansu-

szkañcami Podobina. Przeciwne j¹ce realizacjê projektu, w 85% 
 Ps.: Dok³adn¹ i szczegó³ow¹ umiejscowieniu tras s¹ równie¿ bêd¹ pochodziæ z Europejskiego 

treúæ uchwa³ mo¿na znaleüæ na w³adze GPN. Oponenci wskazu- Funduszu Spo³ecznego i bud¿etu 
stronie internetowej gminy w za-j¹ na du¿e szkody, jakie wyrz¹- pañstwa. Projekt ten bêdzie rea-
k³adce ìUchwa³y Rady Gminyî.dzaj¹ cykliúci i u¿ytkownicy k³a- lizowany przez Zespó³ Placó-

dów samej przyrodzie jak i úro- wek Oúwiatowych w Podobinie 
Opracowa³ Stanis³aw Stopadowisku naturalnemu, zarzuca- w okresie od 22 lipca 2013 do   

j¹c organizatorowi dewastacjê 30 czerwca 2015 roku.
zasobów leúnych.  ============
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 SESJA XXXIV
Odby³a siê w dniu 24 czerwca. Za 

sto³em w sali Domu Ludowego za-
siedli: radni, Wójt Janusz Potaczek, 
Prezes Spó³ki ÑGWTî Marek M¹-
kowski, Skarbnik Sylwia Smreczak 
oraz wszyscy so³tysi. 

Obradom prowadzonym przez 
Przewodnicz¹cego Edwarda Krzy-
sztofiaka, przys³uchiwa³ siê Rafa³ 
Rusnak z Podobina. 

Po przyjêciu porz¹dku, nastêpnie 
protoko³u z poprzedniej sesji i wy-
s³uchaniu informacji Wójta z pracy 
miêdzy sesjami, radni przeprowa-
dzili dyskusjê w wyniku której pod-
jêli nastêpuj¹ce decyzje:

- jednog³oúnie udzielili absoluto-
rium Wójtowi Januszowi Potaczko-
wi z tytu³u wykonania Bud¿etu - przyjêli uchwa³ê w sprawie przy-Gminy za rok 2012. Kwiaty z gra- jêcia zmian statutu Zwi¹zku Gmin tulacjami wrêzcyli Przewodnicz¹cy   Dorzecza Górnej Raby  i Krakowa;i Wiceprzewodnicz¹ce Rady Gmi- - przedyskutowali temat úcie¿ki ny; rowerowej na terenie lasu w Podo-- zatwierdzili roczne sprawozda- binie wykonanej, zdaniem miejsco-nie finansowe Gminnego Centrum wej Rady So³eckiej, nielegalnie. Kultury i Gminnej Biblioteki Publi- Wójt Gminy poinformowa³, i¿ do-cznej za 2012 rok; starczy³ J. Paskowi wszelkie, po-- dokonali zmian w bud¿ecie Gmi- trzebne do rozwi¹zania sporu doku-ny na 2013 rok, zaproponowanych  menty, na które brak jest jakiego-i uargumentowanych przez Skarb- kolwiek odzewu. Radni zgodzili siê  nik S. Smreczak; z sugesti¹ R. Rusnaka, i¿ sprawê na-- zmienili Uchwa³ê XXXI/236/13 le¿y niezw³ocznie i ostatecznie za-dotycz¹c¹ przyjêcia wieloletniej ³atwiæ, gdy¿ pozostaj¹ca w zawie-prognozy finansowej Gminy; szeniu generuje i pog³êbia niepo-- przyjêli uchwa³ê w sprawie okre- trzebny konflikt. Zdecydowali, ¿e úlenia wymagañ, jakie powinien w tym celu nazajutrz uda siê w teren spe³niæ przedsiêbiorca ubiegaj¹cy odpowiednia delegacja pod kurate-siê o uzyskanie zezwolenia na pro- l¹ Wójta Gminy, by na miejscu do-wadzenie dzia³alnoúci w zakresie konaæ wizji lokalnej tras rowero-opró¿niania zbiorników bezodp³y- wych.    wowych  i transport  nieczystoúci Mi³ym i sympatycznym momen-ciek³ych; tem sesji by³o uroczyste wrêczenie -  wyrazili zgodê na utworzenie Wójtowi Gminy piêknie rzeübionej Szko³y Muzycznej I - go stopnia  w w drewnie, solidnej ko³yski w do-Niedüwiedziu i nadaniu jej Statutu; wód uznania za udane, niemal pro- ÑZ dniem 1 wrzeúnia 2013 roku fesjonalne odebranie porodu wnu-tworzy siê Szko³ê Muzyczn¹ I - go czki w samochodzie w drodze do stopnia w Niedüwiedziu. Siedzib¹ szpitala. Niech ko³yska s³u¿y wnu-Szko³y jest wieú Niedüwiedü Po- si do zdrowego snu i wzrastania, zaú wiat Limanowa Województwo Ma- dzielnemu dziadkowi przypomina  ³opolska. Szko³a jest prowadzona o dawce adrenaliny, jakiej niew¹t-jako jednostka bud¿etowa gminy pliwie doúwiadczy³ podczas pamiê-Niedüwiedü. Organ prowadz¹cy tnej podró¿y.wyposa¿a Szko³ê w mienie niezbê- Sesjê zakoñczy³y wolne wnioski.   dne do realizacji celów okreúlonych     

Stanis³aw Stopaw Statucieî;

   

Nak³adem Urzêdu Gminy ukaza³ 
siê album ÑKapliczki Gminy Niedü-
wiedüî autorstwa Anny Marii Sto-
¿ek. To trzecia pozycja  w albumo-
wej kolekcji. 

Wczeúniej ukaza³y siê w tym cy-
klu: Album ÑGmina Niedüwiedüî,  
oraz ÑI my tyz bedziemy, bo my ich 
synowieî - publikacja na X-lecie 
Gorczañskiego Oddzia³u Zwi¹zku 
Podhalan w Niedüwiedziu   

Autorka najnowszego albumu u-
wieczni³a na jego ³amach za pomo-
c¹ fotografii z opisami wszystkie 
kapliczki znajduj¹ce siê na terenie 
Gminy Niedüwiedü.                    SS
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Jakie cele i przes³anki przyúwie-
Redakcja: Proszê o przypomnie- ca³y zaistnieniu Programu Natura 

nie w kilku zdaniach historii po- 2000?
wstania Programu Natura 2000.

Dlaczego obecne uaktualnienie 
jest robione po cichu, bez konsul-
tacji z w³adzami administracyjno - 
samorz¹dowymi Gminy, czy spo³e-
czeñstwem? 

Jaki jest zakres i cel obecnej mo-
dyfikacji Programu Natura 2000?

(o ochronie siedlisk przyrodniczych któr¹ wprowadzi³a w r. 2011 zmiana 
oraz dzikiej fauny i flory). Od 1 ma- ustawy o ochronie przyrody, jest 
ja 2004 roku, kiedy Polska sta³a siê rozdzielenie kompetencji sprawo-
pe³noprawnym cz³onkiem Unii Eu- wania nadzoru nad obszarem Na-
ropejskiej, obowi¹zuje nas prze- tura 2000 - w naszym przypadku 
strzeganie tych Dyrektyw. nad Specjalnym Obszarem Ochro-

ny Siedlisk ÑOstoja Gorczañskaî. 
W granicach Gorczañskiego Parku 
Narodowego sprawuj¹cym nadzór 

JL : G³ównym celem Programu jest Dyrektor Parku. Natomiast na 
Jan Loch (JL):  Idea miêdzyna- Natura 2000 jest ochrona wspólne- terenie poza Parkiem nadzór spra-

rodowej wspó³pracy w zakresie go europejskiego dziedzictwa przy- wuje Regionalny Dyrektor Ochro-
ochrony przyrody liczy w Europie rodniczego poprzez stworzenie sy- ny årodowiska w Krakowie. 
ju¿ kilkadziesi¹t lat. Dynamiczny stemu obszarów najcenniejszych Na poziomie krajowym za nadzór 
rozwój gospodarczy, zapocz¹tko- przyrodniczo, po³¹czonych koryta- nad obszarami Natura 2000 odpo-
wany w drugiej po³owie XIX wie- rzami ekologicznymi w jedn¹ funk- wiada Generalny Dyrektor Ochro-
ku, nie szed³ niestety w parze z cjonalnie spójn¹ sieæ ekologiczn¹. ny årodowiska, podleg³y Ministro-
ochron¹ przyrody, dlatego podej- Obszary te by³y tworzone wed³ug wi årodowiska. 
mowano próby skoordynowania na jednolitych kryteriów w ca³ej Unii 
drodze prawnej wysi³ków wielu Europejskiej tak, by zachowaæ na 
krajów europejskich w tym zakre- nich siedliska przyrodnicze i gatun-
sie. ki, które zosta³y uznane za Ñwa¿ne 

Miêdzynarodowe normy w ochro- dla Europyî. Ka¿de pañstwo zobo-
nie przyrody przygotowano w for- wi¹za³o siê utworzyæ na swoim te- Janusz Tomasiewicz (JT): Spra-
mie Konwencji. I tak w 1971 roku renie tak¹ sieæ obszarów spe³niaj¹- wê tworzenia obszaru Natura 2000 
ustanowiono Konwencjê Ramsar- cych kryteria zawarte we wspom- na terenie naszej Gminy przedsta-
sk¹ odnosz¹c¹ siê do obszarów nianych wczeúniej Dyrektywach. wiano i dyskutowano zaraz po ak-
wodno-b³otnych, w 1982 roku Kon- Dla wszystkich obszarów Natura cesie Polski do UE, czyli po 1 kwie-
wencjê Berneñsk¹ o ochronie dzi- 2000 maj¹ byæ sporz¹dzone plany tnia 2004 roku. Walory przyrodni-
kiej flory i fauny europejskiej oraz ochrony. W planie ochrony zostanie cze siedlisk i gatunków ujêtych w 
siedlisk przyrodniczych. W dzie- opisany m.in.: przebieg granic, za- prawie unijnym Dyrektywie Ptasiej 
siêæ lat póüniej (1992) podpisano gro¿enia; znajdzie siê wykaz zadañ i Dyrektywie Siedliskowej, propo-
konwencjê o ochronie ró¿norodno- ochronnych i zakres monitoringu zycje przebiegu granic by³y prezen-
úci biologicznej (tzw. Konwencjê z przyrody. Znacz¹c¹ rolê w plano- towane na spotkaniach gminnych, 
Rio). Odnosi³a siê ona do ochrony waniu ma udzia³ lokalnej spo³ecz- warsztatach i konferencjach organi-
ca³ego bogactwa przyrodniczego noúci (skupiaj¹cej siê w tzw. Zespo- zowanych przez Gorczañski Park 
Ziemi, a jej celem by³o i nadal jest ³ach Lokalnej Wspó³pracy), która Narodowy, czy inne instytucje zaj-
ochrona ró¿norodnoúci biologicz- mo¿e w znacz¹cy sposób wp³ywaæ muj¹ce siê ochron¹ przyrody.
nej, zrównowa¿one wykorzystywa- na kszta³t zadañ ochronnych. Pamiêtam, ¿e temat ten by³ przed-
nie jej elementów i gospodarowanie miotem obrad jednej z Sesji Rady 
nimi. Gminy Niedüwiedü, gdzie radni za-

Podstawê programu Natura 2000 JL:  Trudno tu mówiæ o Ñobecnej jêli stanowisko w formie opinii - 
stanowi³a przede wszystkim Kon- modyfikacjiî. Raczej trzeba to naz- odnoúnie utworzenia obszaru Na-
wencja z Rio. Polska ratyfikowa³a waæ konsekwentnym realizowa- tura 2000 na naszym terenie. Warto 
j¹ w 1999 roku, zobowi¹zuj¹c siê do niem wczeúniej przyjêtych zasad. przypomnieæ, ¿e opinia by³a nega-
przestrzegania ustaleñ na swoim te- Przede wszystkim musimy w koñcu tywna.   
rytorium. Jej praktyczn¹ realizacj¹ zrozumieæ potrzebê ochrony przy- Obecnie (od roku 2011) Gorczañ-
w Unii Europejskiej, stanowi¹c¹ rody. Powinniúmy uúwiadomiæ so- ski Park Narodowy, spe³niaj¹c wy-
czêúæ prawa unijnego, s¹ dwa akty bie, ¿e na nas równie¿ spoczywa móg ustawowy, zleci³ wykonanie 
prawne (dyrektywy): tzw. Dyrekty- obowi¹zek ochrony przyrodnicze- projektu planu ochrony Parku, a 
wa Ptasia (o ochronie dzikich     go dziedzictwa Europy. tak¿e  w porozumieniu z Regional-
ptaków) i Dyrektywa Siedliskowa    Jedn¹ z wa¿nych modyfikacji, nym Dyrektorem Ochrony
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årodowiska w Krakowie  planu za- p³aty s¹ mo¿liwe zarówno dla sied- zachowanie ich walorów przyrod-
dañ ochronnych dla obszaru Natura lisk lêgowych wybranych gatun- niczych. Za takie u¿ytkowanie na 
2000 poza jego granicami. Plan ków ptaków (np. derkacz) jak i wa¿- obszarach Natura 2000 s¹ dodatko-
ochrony Parku ma wskazaæ - mó- niejszych zbiorowisk roúlinnych we mo¿liwoúci dop³at. Natura 2000 
wi¹c w skrócie,  jakie, gdzie i kiedy (np. ³¹ki rajgrasowe, mietlicowe, nie ogranicza w zasadniczy sposób 
oraz w jakim zakresie nale¿y wyko- psiary). P³atnoúci na obszarach Na- u¿ytkowania lasów. Mo¿na powie-
nywaæ zabiegi (dzia³ania) ochron- tura 2000 s¹ wy¿sze, w porównaniu dzieæ, ¿e u¿ytkowanie, jakie by³o 
ne, s³u¿¹ce jego celom i funkcjom. z pozosta³ymi gruntami. realizowane do tej pory nie szkodzi-

Plan ten odnosi³ siê bêdzie g³ów- Wa¿n¹ korzyúci¹ wyp³ywaj¹c¹  ³o  s iedliskom i powinno byæ konty-
nie do gruntów stanowi¹cych w³a- z istnienia obszaru Natura 2000, nuowane. Indywidualnie, w szcze-
snoúæ Skarbu Pañstwa w u¿ytkowa- która powinna byæ brana pod uwagê gólny sposób, powinny byæ trakto-
niu wieczystym Parku, ale tak¿e do przez mieszkañców, czy przedsta- wane przypadki wystêpowania wy-
gruntów prywatnych znajduj¹cych wicieli w³adz samorz¹dowych, to j¹tkowo cennych gatunków flory     
siê w jego granicach, postuluj¹c mo¿liwoúæ bezp³atnej promocji re- i fauny (np. czynne gniazda ptaków 
m.in. w³aúciwe u¿ytkowanie polan gionu. Ma to kluczowe znaczenie wymagaj¹ce ochrony strefowej, 
(ich koszenie, wypas, odkrzewia- dla rozwoju turystyki. Status obsza- ostoje wilków, rysi, niedüwiedzi).
nie) lub lasów. ru o randze europejskiej jest gwa-  Ograniczenia wynikaj¹ce z ich 

Chcê tutaj wyraünie podkreúliæ, ¿e rancj¹ dobrego stanu úrodowiska ochrony powinny nieúæ ze sob¹ 
opracowany plan ochrony nie bê- przyrodniczego, przyci¹gaj¹cego gwarancje rekompensat finanso-
dzie poci¹ga³ za sob¹ d¹¿enia do ró¿ne grupy spo³eczeñstwa (tury- wych.
zmian w³asnoúciowych, prawo w³a- styka rodzinna, zak³ady pracy, m³o- Zak³ada siê, ¿e ochrona przyrody 
snoúci prywatnej zostaje zachowa- dzie¿ szkolna, studenci, placówki na obszarach Natura 2000 nie po-
ne. Natomiast plan zadañ ochron- naukowe, itp). Wzrost liczby tury- winna byæ sprzeczna z rozwojem 
nych dla terenu poza Parkiem, bê- stów poci¹ga za sob¹ potrzebê two- regionu. Jednak zasada ta musi 
dzie wskazywa³ jakie dzia³ania rzenia infrastruktury, takiej jak dzia³aæ równie¿ w drug¹ stronê  pla-
ochronne nale¿y podj¹æ, by zacho- m.in. bazy noclegowe, punkty us³u- nowane inwestycje nie powinny 
waæ we w³aúciwym stanie cenne gowe, punkty informacyjne. £a- szkodziæ obszarom Natura 2000 
siedliska i gatunki, zarówno roúlin twiejszy zbyt w takich warunkach (chronionym gatunkom i siedli-
jak i zwierz¹t. Realizacji zadañ znajd¹ ró¿nego typu regionalne skom). Dlatego te¿ inwestycje o po-
sprzyjaæ bêd¹ programy rolno-úro- produkty rêkodzielnicze, takie jak: tencjalnym szkodliwym wp³ywie 
dowiskowe i dop³aty bezpoúrednie. rzeüby, rozmaite pami¹tki, hafty, podlegaj¹ obowi¹zkowej ocenie ich 

Jak ju¿ wspomniano wy¿ej, wy- obrazy. oddzia³ywania na siedliska przyro-
mienione dokumenty planistyczne Istnienie obszaru Natura 2000 jest dnicze i gatunki, dla ochrony któ-
powstaj¹ w sposób jawny, przy ponadto dodatkowym argumentem, rych utworzono obszar. Regu³¹ jest,    
udziale spo³eczeñstwa naszej Gmi- który bêdzie podnosi³ skutecznoúæ ¿e wszystkie inwestycje, które nie 
ny. Wszyscy zainteresowani w spo- w staraniu siê o ró¿nego rodzaju wywr¹ istotnie szkodliwego wp³y-
sób konstruktywny mog¹ i powinni fundusze zarówno krajowe jak i za- wu s¹ dopuszczalne. Nawet w razie 
siê w³¹czaæ w proces ich tworzenia graniczne wspomagaj¹ce rozwój oceny negatywnej nie wyklucza siê 
poprzez udzia³ w Zespole Lokalnej firm i lokalnych samorz¹dów. w bezwzglêdny sposób przeprowa-
Wspó³pracy. Mo¿na sk³adaæ wnio- dzenia inwestycji. Mo¿e ona zostaæ 
ski, postulaty, które bêd¹ rozpatry- przeprowadzona w przypadku bra-
wane przez Wykonawców planu. ku alternatywy i pod warunkiem, ¿e 
Trzeba zwracaæ uwagê, ¿eby mia³y s³u¿y nadrzêdnemu interesowi pu-
one formê pisemn¹. Wskazanym blicznemu. Wówczas niezbêdne bê-
jest tak¿e udzia³ w organizowa- JL : Przez grupy osób, którym dzie zminimalizowanie negatywne-
nych warsztatach. Do tej pory od- ochrona przyrody jest Ñnie po dro- go wp³ywu, a gdy to jest niewyko-
by³y siê dwa spotkania warsztato- dzeî nag³aúniane s¹ nieprawdziwe nalne wyrównanie szkód poniesio-
we, przed nami kolejne trzy. Bêd¹ informacje. Przede wszystkim pro- nych przez przyrodê poprzez tzw. 
one dobr¹ okazj¹ do wymiany zdañ, gram Natura 2000 nie jest zama- kompensacjê przyrodnicz¹ polega-
spostrze¿eñ, a i poszerzenia swej chem na w³asnoúæ prywatn¹. Pola- j¹c¹ np. na odtworzeniu w innym 
wiedzy na temat otaczaj¹cej nas ny i lasy na obszarze Natura 2000, miejscu zniszczonych siedlisk. 
przyrody. czy to wewn¹trz GPN czy poza jego Nale¿y wyraünie podkreúliæ ¿e 

granicami, pozostaj¹ nadal w rê- przygotowywany projekt planu 
kach prawowitych w³aúcicieli. Nie ochrony Gorczañskiego Parku Na-
jest ograniczane u¿ytkowanie, któ- rodowego nie bêdzie zak³ada³ jego 
re do tej pory by³o realizowane. powiêkszenia o jakiekolwiek grun-
Wrêcz przeciwnie, wskazane jest, ty prywatne. Natomiast w granice 

JL : Dla rolników wa¿ne s¹ pro- ¿eby  np. polany u¿ytkowaæ  koúnie Parku w³¹czony zostanie zakupiony 
gramy rolno-úrodowiskowe. Do- i pastersko, bo jest to gwarancja na kilka lat temu teren 

Jakie ograniczenia niesie dla 
ludnoúci (zw³aszcza w³aúcicieli la-
sów i polan) dalsze modyfikowa-
nie i poszerzanie obszaru Natura 
'2000? 

Jakie korzyúci niesie realizacja 
Programu Natura '2000 (z obecnie 
wprowadzanymi poprawkami) dla 
úrodowiska naturalnego, ale tak¿e 
spo³ecznoúci lokalnej? 



           w otoczeniu szczytu Tur- gwarantowane w Konstytucji RP, nie, zadawalaj¹ce obie strony. Nie 
bacza (16 ha). Z kolei w planie za- zostaje zachowane. pamiêtam, by nie uda³o siê nam 
dañ ochronnych dla obszaru Natura W dzisiejszym czasie nie mo¿na wypracowaæ wspólnego stanowi-
2000 poza granicami Parku nie jest bez zgody w³aúciciela uczyniæ cze- ska, jeúli potrzeba pewnego rodza-
rozpatrywane poszerzenie istniej¹- gokolwiek na jego gruncie. Dobrym ju kompromisu. Ponadto Wójt Po-
cych granic. Warto przypomnieæ, ¿e przyk³adem poszanowania prawa taczek zawsze s³u¿y Parkowi po-
granice obszaru Natura 2000 w w³asnoúci jest zapis w ustawie  m o c¹ , m y   odwzajemniamy siê na 
Gorcach w Gminie Niedüwiedü zo- o ochronie przyrody, ¿e utworzenie miarê naszych mo¿liwoúci.  
sta³y tak wyznaczone, aby nie obej- lub powiêkszenie obszaru parku na- Nieco rzadziej mam okazjê do tak 
mowa³y terenów zurbanizowanych rodowego lub rezerwatu przyrody o bezpoúredniej wspó³pracy z Prze-
- czyli zabudowanych i ewentualnie tereny nie stanowi¹ce w³asnoúci wodnicz¹cym Rady, który  w moim  
projektowanych do zabudowy, gra- Skarbu Pañstwa mo¿e nast¹piæ po odczuciu  zawsze dostrzega Park ja-
nica ta w zasadzie pokrywa siê z uzyskaniu zgody w³aúciciela. ko wa¿n¹ instytucjê maj¹c¹ na celu 
granic¹ rolno - leún¹. Dodaæ te¿ na- Przedstawionych w pytaniu obaw nie tylko ochronê przyrody i kultu-
le¿y, ¿e zmiana granic obszaru Na- wiêc nie podzielam, a pog³oski o u- ry, ale tak¿e promocjê regionu, zna-
tura 2000 wymaga zgody Komisji krytym (zakamuflowanym) upañ- czny wk³ad w edukacjê m³odzie¿y. 
Europejskiej i jest procesem d³ugo- stwowieniu gruntów w zwi¹zku  J es te m  za to bardzo wdziêczny. 
trwa³ym. z w³¹czeniem ich w obszar Natura ¯yczê wszystkim, którzy w swych 

2000 stanowczo dementujê. obowi¹zkach zawodowych maj¹ do 
pogodzenia na pozór przeciwstaw-
ne interesy, by mieli we wspó³pracy 
takich Partnerów. 

JT: Bardzo wysoko ceniê sobie 
 JT: W odpowiedzi na poprzednie wspó³pracê z Panem Januszem Po-

pytania ju¿ kilkakrotne podkreúla- taczkiem - Wójtem naszej Gminy, 
no, ¿e wprowadzenie obszarów Na- jak równie¿ Panem Edwardem 
tura 2000 w Gorcach - Obszaru Spe- Krzysztofiakiem - Przewodnicz¹-
cjalnej ochrony Ptaków ÑGorceî  c y m Rady Gminy, a tak¿e wieloma 
o powierzchni 6824,85 ha w ca³oúci radnymi oraz pracownikami Urzê-
pokrywaj¹cej siê z kompleksem du. 
g³ównym Parku i Specjalnego Ob- Wójt Janusz Potaczek ze zrozu-
szaru Ochrony Siedlisk ÑOstoja mieniem, du¿¹ ¿yczliwoúci¹, spo-
Gorczañskaî o pow. 17 997,89 ha  kojem i wywa¿eniem odnosi siê do 
w znacznej czêúci wychodz¹cego przedstawianych spraw. Niekiedy 
poza teren Gorczañskiego Parku mamy ró¿ne zdania na poszczegól-
Narodowego  nie rodzi zmian w³a- ne tematy, ale w rozmowach stara- Rozmawia³ Stanis³aw Stopasnoúciowych. Prawo w³asnoúci za- my siê znaleüæ najlepsze rozwi¹za-

Czy podziela Pan Dyrektor opi-
niê, ¿e jest to wstêpna, zakamu- Jak uk³ada siê Panu wspó³praca 
flowana forma przygotowawcza do w Wójtem Gminy oraz jej w³adzami 
upañstwowienia w przysz³oúci la- samorz¹dowymi?
sów prywatnych? Bardzo dziêkujê Panom za inte-

resuj¹c¹, rzeczow¹ i szczer¹ roz-
mowê. Dostarczy³a ona wielu wa¿-
kich informacji na temat bie¿¹cej 
dzia³alnoúci Parku, uaktualnienia 
planów Programu Natura ë2000, 
przede wszystkim zaú w sposób rze-
czowy i kompetentny pozwoli roz-
wiaæ - mam tak¹ nadziejê - poja-
wiaj¹ce siê w publicznym, gmin-
nym obiegu przek³amania i podej-
rzenia. Jeszcze raz dziêkujê za wy-
wiad. 
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Panie Wójcie: jest Pan zwolenni-
kiem, przeciwnikiem, a mo¿e Oso-
b¹ neutraln¹ wobec projektu o na-

Jak zapatruje siê Pan na mo¿li-zwie ÑProgram Natura 2000?î
woúæ powo³ania Obszaru Ochrony 
Uzdrowiskowej w naszej Gminie? 
Czy warto o to zabiegaæ, je¿eli tak, 
to dlaczego?

 Czy dostrzega Pan korzyúci (jeúli 
tak, to jakie?), b¹dü zagro¿enia (je-
úli tak, to jakie?) p³yn¹ce z wdra-
¿ania i realizacji Programu Natu-
ra 2000 na naszym terenie?

Czy nie obawia siê Pan zbyt da-
leko id¹cych ingerencji w prywat-
ne, tak¿e gminne lasy przy dalszym 
wdra¿aniu poszerzonych za³o¿eñ 
Programu '2000? Takie obawy wy-
ra¿ane w rozmowach z mieszkañ- Na ile wierzy Pan w taki oto sce-
cami s³ychaæ coraz czêúciej i wy- nariusz, ¿e po iluú tam dalszych 
raüniej. Co Pan o nich s¹dzi? przekszta³ceniach i  modyfika-

cjach, koñcowym efektem Pro-
gramu Natura 2000 bêdzie upañ-
stwowienie lasów prywatnych? 

Co Pan Wójt s¹dzi o czynionej 
obecnie poza plecami Gospodarza 
terenu, w³adz samorz¹dowych, ale 
te¿ mieszkañców, modyfikacji Pro-

Dziêkujê Panu Wójtowi za roz-gramu?
mowê i podzielenie siê - za naszym 
poúrednictwem - z mieszkañcami 
gminy swoimi opiniami na temat 
ìProgramu Natura 2000î. 

³y siê w dniu 27 marca 2013 roku   Bojê siê jednego: je¿eli zaintere-
w siedzibie Gorczañskiego Parku sowani mieszkañcy nie w³¹cz¹ siê 
Narodowego, gdzie wyst¹pi³o sze- do prac nad tymi planami, to mog¹ 
reg niejasnoúci i brak zaproszeñ dla obudziæ siê  Ñz rêk¹ w nocnikuî, co 
zainteresowanych osób oraz insty- ju¿ wiele razy mia³o miejsce. To 
tucji, zareagowa³ wpierw Dyrektor równie¿ od nich zale¿y ostateczna 
Parku Janusz Tomasiewicz, wysy- zawartoúæ tych¿e planów.
³aj¹c w dniu 8 kwietnia 2013 r. pi-
smo do mgr in¿. Ewy Lankosz - Dy- To bardzo trudne pytanie. Projekt 
rektorki Biura Ochrony årodowi-Natura 2000 ma za zadanie ochronê 
ska MGGP S.A w Krakowie, w któ-przyrody, rozwój turystyki i agrotu-
rym pisemnie przekaza³ szereg rystyki. Trwaj¹ce obecnie prace nad 
uwag dotycz¹cych stylu prowa- To nie s¹ proste dzia³ania. Wiêcej planem zadañ ochronnych s¹ o tyle 
dzonych warsztatów, nie podaj¹c na ten temat mo¿e powiedzieæ Pre-istotne, ¿e obowi¹zywaæ bêd¹ przez 
¿adnych konkretnych informacji in- zes Spó³ki ÑGorczañskie Wody Ter-kolejne 10 lat. 
teresuj¹cych mieszkañców naszej malneî w Porêbie Wielkiej Marek 
Gminy. M¹kowski. Ja mogê tylko stwier-

Ja równie¿ zareagowa³em wysy- dziæ, ¿e to by³oby bardzo istotne 
³aj¹c w dniu 7 maja br. szereg wa¿- przy wykorzystaniu wód solanko-
nych informacji do radnych Rady wych, a úciúlej zwiêkszy³oby wyko-
Gminy Niedüwiedü i so³tysów. rzystanie przysz³ej bazy leczniczej Pozwoli³em sobie przes³aæ mate-

poprzez mo¿liwoúæ podpisywania ria³y do Burmistrza Mszany Dolnej 
kontraktów z Narodowym Fundu-Tadeusza Filipiaka i wójtów gmin 
szem Zdrowia. Jak powiedzia³em, oúciennych tj.: Mszany Dolnej  Bo-
wiêcej na ten temat mo¿e powie-les³awa ¯aby i Kamienicy  W³ady-
dzieæ Prezes M¹kowski.s³awa Sadowskiego. Myúlê, ba je-

stem pewny, ¿e kolejne warsztaty, 
które maj¹ siê odbyæ we wrzeúniu, 
bêd¹ bardzo ciekawe i merytorycz-

Jesteúmy na etapie tworzenia pla-nie uzasadnione. 
nów zadañ ochronnych. Uda³o na G³ówne zadanie zmiany tych pla-
siê zainteresowaæ du¿¹ grupê mie-nów polega na tym, aby tak je opra-
szkañców, którzy - mam nadziejê -   Absolutnie nie wierzê w taki sce-cowaæ, by nie powodowa³y ¿ad-
bêd¹ mieæ istotny wp³yw na jego nariusz! Czyta³em w ostatnim nu-nych konfliktów, aby przy pracach 
powszechn¹ akceptacjê. Ma on byæ merze ÑTygodnika Podhalañskie-nad nimi mo¿na by³o wykorzystaæ 
realny do wykonania, a tak¿e, jak goî, ¿e osoby prywatne z³o¿y³y po-podpowiedzi, sugestie i rady eks-
wczeúniej powiedzia³em Ñnarodziæ nad 800 pozwów do Starostwa Ta-pertów. Sporz¹dzaj¹cy plan zadañ 
siêî, przy udziale wszystkich jed- trzañskiego w Zakopanem o zwrot ochronnych powinni umo¿liwiæ 
nostek, w tym równie¿ zaintereso- lasów, które zosta³y upañstwowio-wspó³pracê zainteresowanych jed-
wanych mieszkañców z terenu gmi- ne tu¿ po II wojnie úwiatowej, a po-nostek. W tym celu nale¿y utworzyæ 
ny. tomek jednego z hrabiów o zwrot Zespo³y Lokalnej Wspó³pracy - i to 

To, ¿e zleceniodawc¹ jego opra- kilku tysiêcy hektarów lasu na któ-zrobimy.
cowania jest Gorczañski Park Na- rego terenie zosta³a nawet zamon-
rodowy nie úwiadczy o tym, ¿e jest towana kolej linowa na Kasprowy 
on sporz¹dzany tylko i wy³¹cznie Wierch. Tak wiêc tendencje s¹ od-
dla Parku. O tym stanowi¹ odpo- wrotne. 
wiednie przepisy, a pracownicy 
GPN s¹ doskonale zorientowani, ¿e Tak, jest to prawda. Firma MGGP 
plan ten opracowywany jest dla ca-S.A. o/Kraków próbowa³a te zmia-
³ego obszaru - st¹d sugestia, aby w ny sp³yciæ, potraktowaæ lekcewa-
jego prace w³¹czyæ s¹siednie gmi-¿¹co. To siê nie uda³o. Po warszta-
ny.   tach uzgodnieniowych, które odby- Rozmawia³ Stanis³aw Stopa
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 17 lipca wraz z Gospodarzem Gminy wyruszyliú-
my na przeja¿d¿kê, któr ej efekty utrwalone zosta³y 
przez aparat fotograficzny i dyktafon. Poni¿ej, naj-
nowsze wiadomoúci z placów budowy na naszym te-
renie pochodz¹ce od Wójta Gminy, Osoby bezpo-
úrednio odpowiedzialnej za realizacjê tych¿e inwe-
stycji. 

BUDYNEK (SZATNIE GKS ÑORKANî)

  

OåRODEK ZDROWIA
II etap budowy hali zosta³ ju¿ zakoñczony, natomiast 

trwaj¹cy obecnie III etap zosta³ podzielony na dwie 
czêúci: dydaktyczn¹ i halê sportow¹, a to dlatego, ¿e 
hala sportowa jest dofinansowywana z Ministerstwa 
Sportu, natomiast na rozbudowê czêúci dydaktycznej 
szko³y staramy siê o dofinansowanie w wysokoúci mi-
liona z³otych z Ministerstwa Finansów. 

16 lipca rozstrzygn¹³ siê przetarg, który wygra³a Fir-
ma Budowlana Cz. Sto¿ka, wznosz¹ca inwestycjê od 
pocz¹tku. Robi to rzetelnie i fachowo; to zreszt¹ firma 
doúwiadczona, specjalizuj¹ca siê od lat w budowie ta-
kich obiektów. Ju¿ podpisaliúmy z ni¹ umowê.

Budowa czêúci dydaktycznej, czyli rozbudowa szko-
³y ma byæ ukoñczona 30 listopada br. Obliguje nas tu-
taj termin - je¿eli dostaniemy jakiekolwiek úrodki z 
Ministerstwa Finansów, to musimy tê rozbudowê za-
koñczyæ w bie¿¹cym roku. Wniosek o dofinansowanie 

 do Premiera Donalda Tuska podpisa³ Wojewoda Ma-
Obiekt jest w stanie surowym, zamkniêtym. S¹ wy- ³opolski Jerzy Miller, notabene nasz ÑHonorowy Oby-

konane odwodnienia. Inwestor dowióz³ jeszcze trochê watelî i czekamy teraz na pozytywn¹ decyzjê. 
klinca, ¿eby teren wokó³ budowy wyrównaæ i rozplan- Termin zakoñczenia budowy hali sportowej, to dzieñ 
towaæ tak, aby siê wizualnie porz¹dnie prezentowa³. 31 sierpnia 2014 roku. Je¿eli wykonawcy uda siê co-
Teraz pozostaje czekaæ na jakieú pieni¹dze. kolwiek przyúpieszyæ, a myúlê, ¿e tak, to bêdzie mi³o.

Aktualnie sporz¹dzamy wnioski na modernizacjê Chcê dodaæ, ¿e oddanie czêúci dydaktycznej przy-
piêciu obiektów u¿ytecznoúci publicznej, do których niesie nie tylko poprawê warunków do nauki, ale spra-
w³¹czony jest m.in. ten oúrodek. Obiekt kosztowa³ do- wi, ¿e m³odzie¿ bêdzie siê uczyæ na jedn¹ zmianê. 
tychczas oko³o 600 tys. z³otych, które w ca³oúci wy³o- Ca³kowity koszt budowy wyniesie oko³o 3 i pó³ mi-
¿y³ bud¿et Gminy. liona z³otych. 2/3 kosztów budowy Gmina pokrywa    

Co dalej? Je¿eli uda siê Ñza³apaæî na wspomniany z w³asnych úrodków. 
wy¿ej wniosek, to wykonamy tynki z ociepleniem ze-  
wnêtrznym. A co potem? To ju¿ chyba zmartwienie 
mojego nastêpcy. Dla mnie sukcesem jest fakt, ¿e po 
ponad 20 latach uda³o siê o¿ywiæ martwy, niszczej¹cy 
obiekt i wykonaæ w jego rozbudowie solidny krok na-
przód. 

Budynek zosta³ wybudowany jeszcze za czasów Na-
czelnik Gminy, p. M. Kuczaj. Obecnie trwa tu zewnê-
trzny i wewnêtrzny remont kapitalny. Przy okazji wy-
konywany jest równie¿ remont czêúci p³yty boiska 
sportowego, polegaj¹cy na wyrównaniu nawierzchni. 
Koszt inwestycji wynosi 69 tysiêcy z³otych. Zadanie 
dofinansowane jest ze úrodków LGD.

HALA  SPORTOWA 
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SOLARY

Rozpoczê³o siê montowanie solarów na terenie na-
szej Gminy. Na ogóln¹ ich liczbê 141 (plus 90 znaj-
duj¹cych siê na liúcie rezerwowej, która wci¹¿ pozo-
staje otwarta) - w roku bie¿¹cym zostanie zamontowa-
nych oko³o 50 kompletów, pozosta³e w roku przy-
sz³ym. 

Ogólny koszt zamontowania takiego kompletu mie-
úci siê w granicach od 11 do 14 tysiêcy z³otych w zale¿-
noúci od iloúci instalowanych paneli, jakoúci instalacji. 

Dop³ata z funduszu szwajcarskiego do ka¿dej insta-
lacji wynosi 10 tysiêcy z³otych. 

  

   

WI¥Z ì£OKIETKAî

W porozumieniu z Gorczañskim Parkiem Narodo-
wym sporz¹dziliúmy wniosek do Wojewody Ma³opol-
skiego, który nam przyzna³ dotacjê. My do³o¿yliúmy 
swoj¹ czêúæ i tym sposobem firma Tadeusza Wso³a      
z Koniny pod bezpoúrednim nadzorem Kierownika 
Oddzia³u Urzêdu Wojewódzkiego w Krakowie Ma³-
gorzaty Mordarskiej - Duda, zabezpieczy³a fragment 
zabytkowego wi¹zu poprzez pomalowanie úrodkami 
grzybobójczymi i przeciwpalnymi oraz po³o¿eniem 
nowego nakrycia (daszku), jak równie¿ wsparcie kor-
pusu drzewa specjalnymi podporami.

REWIT ALIZACJA  RYNKU  
W NIEDèWIEDZIU

Wniosek zosta³ z³o¿ony do Lokalnej Grupy Dzia³a-
nia (LGD) przez Urz¹d Gminy. Pierwotnie ca³y pro-
jekt mia³ kosztowaæ nieco ponad 200 tysiêcy z³otych. 
Poniewa¿ dosz³o do pewnych ustaleñ miêdzy Gmin¹ 
Niedüwiedü, a Gmin¹ Mszana Dolna w wyniku któ-
rych zrezygnowaliúmy chwilowo z renowacji drogi    
w rynku, zostanie ona przeprowadzona w nieco póü-
niejszym terminie. 

Pozosta³ zatem rynek. Pierwotna kwota inwestorska 
wynosi³a 168 tysiêcy z³otych, natomiast przetarg zo-
sta³ rozstrzygniêty na kwotê 109 018,00 z³otych (w³a-
únie tyle wynosi³o dofinansowanie). Przetarg wygra³a 
firma ÑJandaî z Mszany Dolnej. 

PLAC ZABAW PRZY PRZEDSZKOLU 
W PORÊBIE WIELKIEJ 

Tekst: Janusz Potaczek
Foto: Stanis³aw Stopa

ZGODA � Biuletyn Informacyjny UrzŒdu Gminy w Nied�wiedziu 15



Co skorzysta przeciêtny mieszka-
niec naszej Gminy na ewentual-
nym utworzeniu takiego obszaru   
u nas?

Gdzie i kiedy powsta³ pomys³ po-
wo³ywania Obszarów Ochrony      
Uzdrowiskowej?

Czy obszar ochrony uzdrowisko-
wej niesie z sob¹ jakieú ogranicze-
nia w³asnoúci lub wolnoúci gospo-
darowania przez mieszkañców?

Jakie cele i zadania przyúwiecaj¹ 
idei tworzenia takich obszarów?

Odpowiedü na to pytanie jest bar-
dzo trudna. Osoby, które zainwesto-
wa³y w turystykê, agroturystykê, 
dostan¹ do rêki dodatkowe mocne 
argumenty w walce o klienta, a wiêc 
powinny wspieraæ nasze d¹¿enia. 
Tak samo ci, którzy prowadz¹ firmy 

go, albo rehabilitacji uzdrowisko- handlowe, us³ugowe, powinni na 
wej, które mog¹ byæ realizowane tym zyskaæ dodatkowych klientów. 
tylko w uzdrowisku przez zak³ady Rolnicy, którzy produkuj¹ ¿ywnoúæ Po pierwsze sprostujê, ¿e nie bêd¹ 
lecznictwa uzdrowiskowego (poza bêd¹ mogli j¹ sprzedawaæ na miej-to obszary, a obszar ochrony uzdro-
uzdrowiskiem takie úwiadczenia scu. Myúlê, ¿e dla sporej iloúci osób wiskowej. Sam pomys³, by utwo-
mo¿na wykonywaæ tylko w szpita- bêdzie to mo¿liwoúæ dodatkowego rzyæ obszar ochrony uzdrowisko-
lach i sanatoriach znajduj¹cych siê zarobkowania, ale tak¿e pozwoli w wej, powsta³ podczas jednego ze 
w urz¹dzonych podziemnych wy- przysz³oúci na tworzenie nowych spotkañ z przedstawicielem firmy 
robiskach górniczych, przy wyko- miejsc pracy zarówno w s³u¿bie przygotowuj¹cej dla Spó³ki ÑGor-
rzystaniu wystêpuj¹cych tam wa- zdrowia jak i w turystyce. Wydaje czañskie Wody Termalneî (GWT) 
runków naturalnych, (np. Wielicz- siê te¿, ¿e dla wszystkich mieszkañ-analizy przedrealizacyjne dotycz¹-
ka). Samo lecznictwo uzdrowisko- ców statut uzdrowiska powinien ce budowy basenów termalnych.
we prowadzi siê przy wykorzysta- byæ powodem do dumy, gdy¿ infor- Poniewa¿ koncepcja zak³ada, ¿e 
niu urz¹dzeñ lecznictwa uzdrowi- muje o tym, o czym ju¿ mówi³em, oprócz basenów termalnych wybu-
skowego, do których mo¿na zali- ¿e tutaj jest zdrowy klimat, w³aúci-dowany zostanie tak¿e zak³ad bal-
czyæ miêdzy innymi pijalnie uzdro- wa gospodarka wodno - úciekowa   neologiczny, zwrócono uwagê, ¿e 
wiskowe, tê¿nie, parki, úcie¿ki ru- i dba³oúæ o úrodowisko naturalne.uzyskanie statusu ÑZdrójî dla Po-
chowe, lecznicze i rehabilitacyjne rêby Wielkiej, (mo¿na go uzyskaæ 
baseny uzdrowiskowe. jedynie poprzez utworzenie uzdro-

Status uzdrowiska mówi o tym, ¿e wiska lub strefy ochrony uzdrowi-
na danym obszarze s¹ z³o¿a natural-skowej), pozwoli³oby na korzysta-
nych surowców leczniczych o po- Wszystkie obszary ochronne nio-nie z zak³adu balneologicznego nie 
twierdzonych w³aúciwoúciach le- s¹ ze sob¹ ograniczenia. Ju¿ dziú    tylko przez klientów komercyj-
czniczych, klimat o w³aúciwoúciach w naszej gminie istnieje szereg nych, ale tak¿e pozwoli³oby na kon-
leczniczych potwierdzony stosow- ograniczeñ zwi¹zanych z budowni-traktowanie takich zabiegów przez 
nym certyfikatem, a tak¿e informu- ctwem, rolnictwem, przemys³em. NFOZ, co znacznie poprawi³oby 
je, ¿e na obszarze uzdrowiska jest Wynika to z faktu, i¿ gmina po³o¿o-op³acalnoúæ tego przedsiêwziêcia. 
w³aúciwa infrastruktura techniczna na jest na terenach cennych przyro-Na marginesie dodam, i¿ idea utwo-
w zakresie gospodarki wodno-úcie- dniczo w strefie chronionego kraj-rzenia uzdrowiska w Porêbie Wiel-
kowej, energetycznej, w zakresie obrazu, ¿e istnieje Park Narodowy, kiej jest znacznie starsza i na pewno 
transportu zbiorowego, a tak¿e w³a- obszary Natura 2000. Wszystkie te wiele osób pamiêta lata siedem-
úciwa gospodarka odpadami.  ograniczenia zosta³y nam narzuco-dziesi¹te, kiedy du¿o mówi³o siê o 

Jak z tego wynika, nadanie danej ne, czêsto bez pytania. utworzeniu tutaj uzdrowiska, tak, 
miejscowoúci statutu uzdrowiska W tym przypadku na pewno nie ¿e nie jest to pomys³ ca³kiem nowy, 
lub obszaru ochrony uzdrowisko- bêdziemy realizowali tego pomy-ale by³by realizowany w nowych 
wej informuje przeciêtnego obywa- s³u, je¿eli wczeúniej w tej sprawie za³o¿eniach prawnych.
tela, ¿e na danym obszarze panuj¹, nie wypowiedz¹ siê mieszkañcy - 
szeroko rozumiane, warunki sprzy- dlatego bardzo istotna jest wiedza 
jaj¹ce zdrowiu, a wiêc interesuj¹ce na temat funkcjonowania uzdro-Zarówno uzdrowiska jak i strefy 
pod wzglêdem np. spêdzenia tam wisk, zasad ich powo³ywania. Trze-ochrony uzdrowiskowej tworzy siê 
urlopu, czyli statut uzdrowiska zde- ba te¿ wskazaæ na plusy i minusy, w oparciu o przepisy ustawy o lecz-
cydowanie podnosi presti¿ danej ale te dzia³ania bêd¹ realizowane nictwie uzdrowiskowym, uzdrowi-
miejscowoúci. Nale¿y dodaæ, ¿e od dopiero wtedy, gdy Minister Zdro-skach i obszarach ochrony uzdrowi-
momentu uchwalenia nowej usta- wia wyda pozytywn¹ opiniê, ¿e jest skowej oraz gminach uzdrowisko-
wy Ñuzdrowiskowejî du¿o jedno- u nas mo¿liwe utworzenie takiego wych. 
stek samorz¹dowych zaczê³o ubie- obszaru. Na obecnym etapie nie jest Zadaniem uzdrowiska jest udzie-
gaæ siê o nadanie swoim miejsco- to konieczne.lanie úwiadczeñ opieki zdrowotnej 
woúciom statusu uzdrowiska. z zakresu leczenia uzdrowiskowe-
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        Co do ograniczeñ zwi¹za- melioracyjnych i innych dzia³añ po- W strefie C te zakazy s¹ jeszcze 
nych z funkcjonowaniem obszaru woduj¹cych niekorzystn¹ zmianê mniej restrykcyjne i dotycz¹ zakazu 
ochrony uzdrowiskowej, to wpierw istniej¹cych stosunków wodnych, budowy zak³adów przemys³owych, 
nale¿a³oby wyjaúniæ, ¿e zarówno   nie wolno te¿ prowadziæ dzia³añ wyrêbu drzew leúnych i parkowych 
w uzdrowisku jak i w strefie ochro- maj¹cych negatywny wp³yw na fi- za wyj¹tkiem ciêæ pielêgnacyjnych 
ny uzdrowiskowej ustawa przewi- zjografiê uzdrowiska i jego uk³ad i wyrêbu okreúlonego w planie u-
duje trzy strefy ochronne: A, B i C. urbanistyczny lub w³aúciwoúci le- rz¹dzania lasu, zakaz prowadzenia 
Rodzaj ograniczeñ zale¿y od strefy cznicze klimatu. dzia³añ maj ¹ cych negatywny 
w której siê znajdujemy. Najwiêcej Zabronione jest tak¿e prowadze- wp³yw na fizjografiê uzdrowiska, 
ograniczeñ jest w strefie A, której nie dzia³alnoúci rolniczej w rozu- jego uk³ad urbanistyczny oraz w³a-
wielkoúæ powinna wynosiæ co naj- mieniu przepisów ustawy o podatku úciwoúci lecznicze klimatu. 
mniej ok. 150 ha, a co najmniej 65% VAT (produkcja podlegaj¹ca opo- Strefê C stanowi pozosta³a czêúæ 
tego obszaru powinny stanowiæ te- datkowaniu VAT-em), nie wolno te¿  miejscowoúci w której znajduje siê 
reny zielone. W obszarze tym po- trzymaæ zwierz¹t  gospodarskich  u zd rowisko, otacza ona strefê B      
winny byæ zlokalizowane zak³ady w rozumieniu przepisów ustawy  i  b ie gnie granicami miejscowoú
lecznictwa uzdrowiskowego, urz¹- o hodowli i rozrodzie zwierz¹t go-
dzenia lecznictwa uzdrowiskowego spodarskich (dotyczy to hodowli 
i inne obiekty s³u¿¹ce lecznictwu zwierz¹t zarodowych). Nale¿y do-
uzdrowiskowemu, jak: pensjonaty, daæ, ¿e zakaz budowy w strefie A Na pocz¹tku lipca bie¿¹cego roku 
restauracje, kawiarnie itp. W strefie budynków mieszkalnych jednoro- w Gminie goúci³ przedstawiciel Mi-
tej nie wolno: budowaæ zak³adów dzinnych i wielorodzinnych nie do- nisterstwa Zdrowia, Naczelnik Wy-
przemys³owych, budynków miesz- tyczy osób, które przed dniem wej- dzia³u Uzdrowisk w Departamencie 
kalnych jednorodzinnych i wieloro- úcia w ¿ycie ustawy Ño uzdrowi- Organizacji Ochrony Zdrowia W³o-
dzinnych, gara¿y wolnostoj¹cych, skachî (ustawa wesz³a w ¿ycie z dzimierz åliwiñski. Celem jego wi-
obiektów handlowych o powierz- dniem 28 sierpnia 2005 r.) uzyska³y zyty by³o wstêpne rozeznanie mo-
chni u¿ytkowania wiêkszej ni¿ 400 prawo do nieruchomoúci znajduj¹- ¿liwoúci utworzenia uzdrowiska    
m2, stacji paliw, oraz punktów dy- cych siê w tej strefie. w Porêbie Wielkiej. Wynik tej wi-
strybucji produktów naftowych, au- W strefie B zakazów jest ju¿ zna-zyty mo¿na okreúliæ jako umiarko-
tostrad i dróg ekspresowych, par- cznie mniej i dotycz¹ one: zakazu wanie optymistyczny. Ostateczna 
kingów naziemnych o iloúci miejsc budowy stacji paliw w odleg³oúci decyzja w tej sprawie (to znaczy, 
postojowych nie wiêcej ni¿ 30, sta- bli¿szej ni¿ 500 m od strefy A, stacji czy w ogóle jest zielone úwiat³o do 
cji nadawczych emituj¹cych pole nadawczych emituj¹cych pole ele- dalszych dzia³añ zmierzaj¹cych do 
elektromagnetyczne, obiektów bu- ktromagnetyczne, parkingów na- ewentualnego powo³ania uzdrowi-
dowlanych mog¹cych zawsze zna- ziemnych o liczbie miejsc postojo- ska) zostanie podjêta do koñca sier-
cz¹co oddzia³ywaæ na úrodowisko wych powy¿ej 50, za wyj¹tkiem pnia, ale wczeúniej na jego pocz¹t-
(warsztaty samochodowe, wêdzar- parkingów podziemnych i naziem- ku odbêdzie siê posiedzenie Spe-
nie, garbarnie), zapór piêtrz¹cych nych parkingów wielopoziomo- cjalnej Komisji Rady Gminy, na 
na rzekach oraz elektrowni wod- wych, obowi¹zuje zakaz wyrêbu którym bêdzie uzgadniany ewentu-
nych i wiatrowych, uruchamiania drzew z wyj¹tkiem ciêæ pielêgna- alny zasiêg strefy A i B uzdrowiska  
sk³adowisk odpadów sta³ych i p³yn- cyjnych i wyrêbu okreúlonego  i  po  t yc h  uzgodnieniach w drugiej 
nych, punktów skupu z³omu i punk- w planie urz¹dzania lasu, zakazana po³owie sierpnia propozycje mamy 
tów skupu produktów rolnych, sk³a- jest budowa zak³adów przemys³o- zawieüæ do ministerstwa. Jaki bê-
dów nawozów sztucznych, úrod- wych, obiektów handlowych o pow. dzie wynik, trudno dziú przes¹dza
ków chemicznych i sk³adów opa³u, u¿ytkowej powy¿ej 400 m2, nie 
nie wolno tak¿e uruchamiaæ pól bi- wolno uruchamiaæ sk³adowisk od-
wakowych i campingowych, budo- padów sta³ych, p³ynnych, punktów 
waæ domków turystycznych i cam- skupu z³omu i punktu skupu pro-
pingowych, nie wolno prowadziæ duktów rolnych, sk³adów nawozów uwaj¹ siê do przodu. Ministerstwo 
targowisk z wyj¹tkiem punktów sztucznych, úrodków chemicznych årodowiska w zasadzie ju¿ uzgod-
sprzeda¿y pami¹tek, wyrobów lu- i sk³adów opa³u, oraz nie wolno ni³o dokumentacjê hydrogeologicz-
dowych, produktów regionalnych, prowadziæ dzia³añ maj¹cych nega- n¹ i najpóüniej w pierwszej deka-
organizowaæ rajdów samochodo- tywny wp³yw na fizjografiê uzdro- dzie sierpnia powinniúmy otrzymaæ 
wych i motorowych, imprez maso- wiska i jego uk³ad urbanistyczny, decyzjê zatwierdzaj¹c¹ tê doku-
wych z wyj¹tkiem imprez znajdu- oraz w³aúciwoúci lecznicze klima- mentacjê. W zwi¹zku z tym Spó³ka 
j¹cych siê w harmonogramie im- tu. Sama strefa B w której procen- ju¿ wy³oni³a firmê, która przygotu-
prez gminnych, nie wolno dokony- towy udzia³ terenów zieleni powi- je plan zagospodarowania z³o¿a 
waæ wyrêbu drzew leúnych i parko- nien wynosiæ nie mniej jak 50% jest (jest to ostatni dokument potrzebny 
wych z wyj¹tkiem ciêæ pielêgna- obszarem przyleg³ym do strefy A     do wniosku o koncesjê 
cyjnych, nie wolno prowadziæ robót i ma na celu ochronê tej strefy.

ci.

æ

Sprawy powoli, ale ca³y czas po-
s

Na ile ocenia Pan jako realne,  
zorganizowanie takiego obszaru    
w naszej gminie?

.
 Czy s¹ jakieú úwie¿e informacje z 

ostatnich dwóch miesiêcy na temat 
basenów geotermalnych?
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                na wydobycie wód.Ten poczêcia procedury wymiany. Zo- funkcjonalno - u¿ytkowy dla tego 
plan wykonuje siê na bazie doku- sta³ wykonany wstêpny projekt po- obiektu, a jak wszystko pójdzie po-
mentacji hydrogeologicznej, dlate- dzia³u dzia³ek i Spó³ka z³o¿y³a do myúlnie, to w przysz³ym roku mo¿-
go musieliúmy z tym dokumentem Dyrektora Parku wniosek o wymia- na by rozpocz¹æ tê inwestycjê.
czekaæ na jej zatwierdzenie. Wyko- nê gruntów. Teraz pi³eczka le¿y po Ta zmiana spowodowa³a, ¿e ko-
nanie planu zagospodarowania z³o- stronie Parku i mamy nadziejê, ¿e rekcie musi byæ poddany wczeú-
¿a potrwa oko³o 30 dni, w miêdzy- Dyrekcja GPN nie bêdzie bra³a niejszy biznesplan, który zak³ada³, 
czasie skompletujemy wszystkie przyk³adu z Ministerstwa årodowi- ¿e Spó³ka bêdzie realizowa³a ca³oúæ 
inne dokumenty wymagane do ska i sprawê za³atwi w nied³ugim inwestycji. Po korekcie (prawdopo-
wniosku o koncesjê (miêdzy inny- czasie. dobnie na pocz¹tku jesieni) rozpo-
mi ró¿nego rodzaju zaúwiadczenia Nale¿y te¿ nadmieniæ, ¿e w ostat- czniemy konsultacje z szeroko ro-
z ró¿nych instytucji np. ZUS, Urz¹d nim czasie zmieni³a siê koncepcja zumianym biznesem, ¿eby wybraæ 
Skarbowy, KRS, Ksiêgi Wieczyste  co do samej budowy basenów i za- jednego strategicznego, lub grupê 
itp.), tak by po sporz¹dzeniu tego k³adu balneologicznego. Starostwo inwestorów, którzy podejm¹ siê 
planu niezw³ocznie z³o¿yæ komple- Powiatowe w Limanowej postano- wykonania tej inwestycji.
tny wniosek do Marsza³ka Woje- wi³o, ¿e samodzielnie wykona za-
wództwa, który jest organem w³a- k³ad balneologiczny, gdy¿ w tym 
úciwym do wydawania koncesji na przypadku mog¹ staraæ siê o dofi-
wydobycie wód termalnych. Mamy nansowanie (jako samorz¹d) w wy-
nadziejê, ¿e sprawy u Marsza³ka sokoúci do 80% wartoúci realizowa-
potocz¹ siê znacznie szybciej ni¿   nej inwestycji, natomiast Spó³ka 
w Ministerstwie årodowiska. mog³aby otrzymaæ dofinansowanie 

Drug¹ bardzo istotn¹ spraw¹ jest jedynie w wysokoúci do 50%. 
rozpoczêcie procedury wymiany Zak³ad balneologiczny ma siê 
gruntów pomiêdzy Spó³k¹ GWT, a znaleüæ w przebudowanej czêúci 
Gorczañskim Parkiem Narodo- budynku ÑDom Wczasów Dzieciê-
wym. Po wielomiesiêcznych ocze- cychî, która obecnie stoi niewy-
kiwaniach Dyrektor Parku otrzyma³ koñczona i nie jest u¿ytkowana.
w tej sprawie pismo z Ministerstwa Starostwo jest w trakcie wy³ania- Rozmawia³ Stanis³aw Stopa
årodowiska, daj¹ce mo¿liwoúæ roz- nia firmy, która przygotuje plan 

Dziêkujê bardzo za rzeczow¹ roz-
mowê opisuj¹c¹ problem Obszaru 
Ochrony Uzdrowiskowej, który byæ 
kiedyœ powstanie w naszej Gminie, 
a tak¿e dotycz¹cych Spó³ki „Gor-
czañskie Wody Termalne”. 

¯yczê Panu Prezesowi owocnych 
dzia³añ na rzecz wykorzystania na-
szego najwiêkszego i w³aœciwie je-
dynego skarbu, jakim s¹ cenne 
Ÿród³a leczniczych wód solanko-
wych. 
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